

# 国际法研究

(双月刊)

二〇一六年第四期

(总第14期)

## 专家学者评南海仲裁案

析论太平岛法律地位对南海仲裁案之影响 ..... 戴宗翰 [土耳其] 姚仕帆(3)

---

东京审判与追究日本军政要人刑事责任 ..... 朱文奇(13)

## 认真对待国际法

——基于对亚洲各国宪法文本的考察 ..... 戴瑞君(28)

论海军外交的博弈与法律基础 ..... 张晏琮 刘恩(46)

论双边投资条约范本的演进与中国的对策 ..... 曾华群(60)

国际商事仲裁保密义务的探索与思考 ..... 张玉卿(80)

论美国国际民事诉讼中的“商业活动管辖权” ..... 甘勇(97)

国家官员外国刑事管辖豁免问题最新进展述评 ..... 邓华(114)

# CONTENTS

## **Experts' Review on the *South China Sea Arbitration***

Analysis of the Legal Impact on the South China Arbitration: Perspective on the  
Legal Status of Taiping Island ..... *Tsung-Han Tai and Serafettin Yilmaz* (3)

---

The Tokyo Trial and the Superior Responsibility Applying to the Japanese Military and  
Political Leaders ..... *Zhu Wenqi* (13)

Taking International Law Seriously: An Empirical Investigation Based on Constitutional Texts of  
All Asian States ..... *Dai Ruijun* (28)

On the Legal Basis and Trade-off of the Naval Diplomacy ..... *Yen-Chiang Chang and Liu En* (46)

On the Evolution of Bilateral Investment Treaty Models and China's Response ..... *Zeng Huaqun* (60)

Exploration and Reflection on the Obligation of Confidentiality in International Commercial Arbitration  
..... *Zhang Yuqing* (80)

Doing Business Jurisdiction in U. S. International Civil Litigation ..... *Gan Yong* (97)

Commentary on the Latest Development Relating to the Immunity of State Officials from  
Foreign Criminal Jurisdiction ..... *Deng Hua* (114)